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Investujte s e-Finance Group
podílejte se na investicích do komerčních a bytových nemovitostí

Proč e-Finance, a. s.?
1,6 miliardy Kč

je hodnota komerčních a bytových
nemovitostí ve vlastnictví
koncernu e-Finance, a.s.

181 milionů Kč
již vyplatil koncern e-Finance, a.s.
na úrocích plynoucích z dluhopisů

určených veřejnosti

23 let
investuje v ČR

do nemovitostních projektů

až 9 % ročně
je nadstandardní zhodnocení

z dluhopisů pro veřejnost

Bližší informace informace o nemovitostním portfoliu e-Finance, a.s. najdete na internetových stránkách www.e-finance.eu v záložce Pro Investory

CELOROČNÍ PROHLÍDKY, WELLNESS I UBYTOVÁNÍ NA ZÁMKU RAČICE

Račice 1. Račice - Pístovice
+420 515 555 549, info@zamekracice.cz
www.zamekracice.cz

Prohlídkovéokruhyvprovozuceloročně.

Račice - Pístovice na Vyškovsku
Zámek Racice

Zveme Vás na

30 km od Brna

EFI Zámek Račice
en e-Finance Group

Pouhých 30 km od Brna a 10 km od Vyškova
Příjemné posezení s občerstvením
Společenský sál Konírna
Výborná řemeslná piva z EFI Pivovaru
Stylový párty stan v předzámčí
Unikátní prostředí pro svatby a společenské akce
V Podzámčí venkovní vyhřívaný bazén s terasami
Wellness se saunou, odpočívárnou, ochlazovnou

Dluhopisy e-Finance můžete objednávat přes internet, emailem, telefonicky, osobně.

Investujte do nemovitostí prostřednictvím dluhopisů e-Finance
Skupina e-Finance disponuje zajímavým port-
foliem dluhopisů, kdy roční výnos činí až 9%.roční výnos činí až 9%.

Dluhopisy nesou pevné zhodnocení ve výšiDluhopisy nesou pevné zhodnocení ve výši
9 % p.a. za první výnosové období, 8 % p.a. za9 % p.a. za první výnosové období, 8 % p.a. za
druhé a 5 % p.a. za třetí roční výnosové obdo-druhé a 5 % p.a. za třetí roční výnosové obdo-
bíbí. Uvedený úrok je fixovaný po celé období
a jeho výše se nemění bez ohledu na případ-
ný pokles bankovních úrokových sazeb, které
podle předpokladu odborné veřejnosti začnou
klesat již ve 2. pololetí tohoto roku.

Investice e-Finance jsou vidět! Tím, že společ-
nost e-Finance investuje finanční prostředky
svých investorů do investičních nemovitostí,
které následně má ve své správě, tak investoři
mohou tyto „investiční projekty“ sami navští-
vit.

vence 2023 nabídne Předzámčí nově i moderní
sál – Konírnu. Tento sál je vhodný pro pořá-
dání svateb, firemních akcí, konferencí apod.
EFI Residence Holzova 28EFI Residence Holzova 28, která nabízí krát-

kodobé i dlouhodobé ubytování v lukrativní
čtvrti Brno-Líšeň
EFI ApartHotel Horní Lipová v JeseníkáchEFI ApartHotel Horní Lipová v Jeseníkách.

Tento horský apartmánový hotel disponuje
15 plně vybavenými apartmány vč. parkova-
cích míst. V současnosti společnost e-Finance
díky velké poptávce uvolnila apartmány do
prodeje, které se takto stanou skvělou inves-
tiční příležitostí. Do budoucna se zde plánuje
výstavba druhého apartmánového hotelu včet-
ně kongresových prostor, fitness a wellness
centra.

Další projekty e-FinanceDalší projekty e-Finance najdete přímo
na webu e-Finance v záložce PORTFOLIOPORTFOLIO
INVESTICINVESTIC.

DOPORUČUJEME, aby si potenciální investoři
přečetli základní prospekt spolu s jeho konečný-
mi podmínkami, nežli učiní investiční rozhod-
nutí, aby tak plně pochopili potenciální rizika
a výnosy spojené s rozhodnutím investovat
do cenných papírů.

Jedná se např. o tyto projekty:

EFI SPA Hotel**** Superior & PivovarEFI SPA Hotel**** Superior & Pivovar, jehož
součástí je kromě luxusního hotelu s exkluziv-
ním wellness i vlastní řemeslný EFI Pivovar či
EFI Hostinec.

eFi Palace Hotel***eFi Palace Hotel***, který nabízí jak ho-
telové, tak dlouhodobé ubytování, parking,
kongresové prostory, vlastní klubové fitness
centrum, wellness centrum a v létě i SunBar
s bazénem.

Zámek Račice v Račicích-Pístovicích,Zámek Račice v Račicích-Pístovicích, kte-
rý je tvořen hlavní budovou s nádvořím,
předzámčím, podzámčím, okolními pozemky
a lesy, které v úhrnu čítají přes 50.000 m2.
V hlavní budově v sezóně probíhají prohlídky
ve dvou poutavých okruzích. Prostory Před-
zámčí a Podzámčí nabízí luxusní ubytování
v apartmánech s terasami a pokojích. Od čer-

EFI SPA Hotel**** Superior & Pivovar

Nově zrekonstruované Podzámčí
nabízí 11 stylově zařízených apartmánů pro 2-4 osoby,

společenskoumístnost s krbem a kuchyní,
wellness se saunou, odpočívárnou, ochlazovnou

a venkovním vyhřívaným bazénem.

www.e-finance.eu/dluhopisy info@@e-finance.eu +420 515 555 555 Bratislavská 52, Brno

Zámek Račice

9 %až roční výnos
ČNB schvaluje prospekt dluhopisů z hlediska toho,
že splňuje normy, které ukládá nařízení (EU) 2017/1129.
Konečné podmínky a prospekt dluhopisů schválený ČNB
naleznete na www.e-finance.eu/dluhopisy-informace.

čle



DeníkMetro si povídal s herečkou Tatianou Dykovou nejen o nové komedii s názvem
Aristokratka ve varu, v níž opět ztvárnila jednu z hlavních rolí, Vivien Kostkovou. STRANA 12
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„Risk je, i když
točíte první díl“

Při arbitráži
nanečisto uspěli
Vyzkoušet si právnické znalosti
a schopnosti na mezinárodním
fóru je praxe k nezaplacení.
Čeští budoucí advokáti nebo
soudci měli možnost porovnat
své umění se studenty práv
z evropských a světových
univerzit. Tři z nich své pocity
svěřili i deníku Metro. STRANA 10

Čelisťové pasti
hubí i ptáky
Nebezpečné sklapovací kovové
nástrahy bohužel nejsou
k vidění pouze v animovaných
seriálech. Čelisťové pasti bývají
nelegálně využívány k likvidaci
vyder. Chytit se do nich může
cokoli. Zákon jejich používání
i prodej zakazuje, na rybníkáře
je však krátký. STRANA 6

pátek 19. ledna 2024 / č. 14 PRAHA denikmetro
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Obkládání paneláků
polystyrenem v deva-
desátých letech mož-
ná vyvolalo dojem,
že je vše hotovo.

Český stát poskytuje průběž-
ně nejrůznější dotace a pro-
gramy, které mají usnadnit
a finančně ulehčit majitelům
domu zateplení.

Peníze a pak také shoda
Problémem je, že energetic-
ky náročné starší budovy se
často nacházejí v regionech
a městských čtvrtích, kde se
obyvatelé řadí k nízkopříjmo-
vým skupinám. Ale i tam,
kde tento problém není, se
nejedná o jednoduché rozho-
dování.
„Zatímco v rodinných do-

mech je zateplení ryze vaším
rozhodnutím a investicí, kte-
rá ponese žádoucí energetic-

ké úspory, v bytových do-
mech, vzhledem k počtu uži-
vatelů, není podobná situace
vždy jednoznačnou a jedno-
myslnou záležitostí,“ vysvět-
luje Pavel Svoboda, předseda
Cechu pro zateplování budov
ČR. Složitější rozhodování je
navíc tam, kde se jedná o pa-
mátkovou zónu či o jinak his-
toricky cenný dům. Ale i tak
existuje odhad, že vytápění
obdobných objektů v celé EU
„spolkne“ celou třetinu ener-
gie nutné na vytápění všech
budov.

Národní pod polystyrenem?
Ale i u starších stavebních pa-
mátek existuje řešení, napří-
klad pomocí tepelněizolač-
ních desek. Pokud se samo-
zřejmě nejedná o zámek Hlu-
boká, hrad Karlštejn, případ-
ně Národní divadlo. Předsta-
va, že by tyto klenoty oblepili
stavebníci polystyrenovými
deskami, je absurdní. Dánský
projekt, který by bylo možné

později uplatňovat v rámci
celé EU, zkoumá především
vliv vnitřní izolace na případ-
né vlhkosti a plísně, kterémo-
hou do pláště budovy proni-
kat přes nezateplené fasády.
Od loňského září platí

nová pravidla programu. „Ta

umožňují pokrýt až padesát
procent výdajů, v případě by-
tových domů ve vlastnictví
obcí, krajů a veřejných sub-
jektů až 70 procent,“ doplňu-
je Marcela Kubů, ředitelka
Asociace výrobců minerální
izolace. PAVEL HRABICA

KOLIK UŠETŘÍTENEZATEPLENO

Běžný nezateplený bytový
důmmůže po rekonstrukci
ušetřit až 60 procent nákla-
dů na vytápění.

• Doporučená tloušťka fa-
sádní izolace se aktuálně
pohybuje nad 20 cmmate-
riálu.

• Podle iniciativy Zatepluje-
me Česko je u nás přes
700 tisíc rodinných domů
postavených do roku
1980 bez moderního za-
teplení. PH

99
Přibližně tolik tisíc byto-
vých domů v Česku bylo
postaveno nebo naposledy
rekonstruovánomezi lety
1945 až 1980. I přes pozděj-
ší částečnou modernizaci,
například výměnu starých
oken za plastová a vícevrst-
vá, postrádají tyto objekty
moderní tepelněizolační
vrstvu. PH

HRAJ S ROZUMEM Ministerstvo financí varuje:
Účastí na hazardní hře může vzniknout závislost!

MILION

inzerce

Zateplování není „mrtvá“
disciplína. Je co dělat
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prodloužený
víkend

superPáNe-

Běžná otevírací doba: pondělí – neděle: 7.00 – 22.00 hodin
Mladá Boleslav, Písek: 6.00 – 22.00 hodin, Pardubice: 6.00 – 21.00 hodin

AKCE = zboží nabízené v našem letáku za výhodnou cenu opakovaně nebo mimořádně do vyprodání zásob. Prodej
jen v množství obvyklém pro domácnost. Všechna fota jsou pouze ilustrační. Nabídka zboží se může lišit dle velikosti
prodejny. Za tiskové chyby neručíme. Kompletní nabídka také nawww.kaufland.cz
* KC – měrná cena platná s Kaufland Card, A – měrná cena platná pro akci.

Akceptujeme tyto platební prostředky:

KUPÓN NA SLEVU
V APLIKACI

o+ Aktivovat za 10 bodů

ZÁVĚSNÉ
WC BLOKY

NÉÉ

-25%

14,9014,90
AKCE

pouze

29,9029,90
AKCE

pouze

9,909,90
AKCE

pouze

11,9011,90
AKCE

pouze

39,9039,90
AKCE

pouze

19,9019,90
AKCE

pouze

OD 19. 1. DO 21. 1.

MATTONI/
MATTONI
ESENCE
Minerální
voda
ochucená
různé druhy
1,5 l PET láhev
(=1 l 9,94)

KLASA
Linecký
rohlíček
polomáčený
s ovocnou náplní
35 g
(=100 g 28,29)

FERRERO
ROCHER/
RAFFAELLO
Čokoláda
různé druhy
90 g
(=100 g 44,34)

ARAX
Čočka
velkozrnná
700 g
(=100 g 4,28)

SVIJANSKÝ
MÁZ
Pivo
světlý ležák
0,5 l vratná láhev
(=1 l 23,80)

GIANA
Sardinky
různé druhy
125 g/82 g-90 g

700 g
balení

Boloňa je prvním italským
městem, na jehož území smě-
jí řidiči jezdit maximální
rychlostí 30 kilometrů v hodi-
ně. Nyní policie začala nové
nařízení vymáhat a za překro-
čení rychlosti pokutovat, na-
psala agentura APA.

Cílem radnice je, aby díky
snížení rychlostního limitu
při nehodách už neumírali
žádní lidé, nové pravidlo ale

má i své odpůrce. Protestují
proti němu například taxiká-
ři, kteří kvůli pomalejší jízdě
stihnou obsloužit méně zá-
kazníků.
Sníženou rychlostí se v Bo-

loni začalo jezdit loni v čer-
venci, po půlročním období

tolerance nyní policie začala
za překročení limitu pokuto-
vat. Policisté řidiče kontrolují
zejména v okolí škol, nemoc-
nic a tržišť. Omezení rychlos-
ti na 30 kilometrů v hodině
neplatí v rámci města pouze
na rychlostních komunika-

cích. „Pro město má zavedení
hranice 30 kilometrů v hodi-
ně samé výhody: bezpečnější
silniční provoz, méně hluku
a škodlivin v ovzduší a plynu-
lejší dopravu,“ uvedla radní
Valentina Orioliová. Hlasitý-
mi odpůrci rychlostního limi-

tu jsou naproti tomu taxikáři,
kteří tento týden na protest
zablokovali jednu z ulic v cen-
tru města. Pravicové strany
Bratři Itálie, Liga a Vzhůru,
Itálie chtějí, aby se o kontro-
verzním opatření rozhodlo
v referendu. ČTK

Velký herec
malých rolí
Zemřel herec Norbert
Lichý. Loni v prosinci
oslavil devětapadesáté
narozeniny. Dlouhodobě
působil v ostravském
Divadle Petra Bezruče.
Považoval se za patriota
a angažmá v pražských
divadlech ho nelákalo.
V roce 2009 získal Cenu
Thálie. Před kamerou
měl menší role, díky své-
mu hereckému projevu
rozhodně nezapadl. ČTK

Boloňa jako první město v Itálii dupla na brzdu

10
Sněmovna včera v devět
hodin večer přerušila deba-
tu o koaličním návrhu na
uzákonění možnosti poštov-
ního hlasování pro Čechy
žijící v zahraničí. Skoro celý
jednací den vyplnilo zjevně
obstrukční vystoupení před-
sedy opozičního hnutí SPD
Tomia Okamury, jenž jeho
délkou stanovil rekord –
bez přestávky mluvil deset
hodin a 44 minut. Překonal
i projev někdejšího kubán-
ského vůdce Fidela Castra,
který při svém znovuzvole-
ní do čela komunistického
ostrovního státu v únoru
1998 hovořil před poslanci
sedm hodin a 15 minut. ČTK

ČÍSLO DNE

M
AF

RA

inzerce



04 pátek 19. ledna 2024

Nevyzpytatelné
počasí je nejhorší.

Mrzne a sněží. Pak prší. A za-
čne mrznout. A do toho se
přidává zmrzlý déšť. Tak se
měnil charakter počasí bě-
hem několika hodin v minu-
lých dnech. A od včerejška
přicházejí komplikace po ce-
lém Česku. V potížích jsou
kvůli počasí i ostatní evrop-
ské země. Meteorologové vy-
dali varování. V Česku vzni-
kají na mokrých silnicích
a chodnících náledí. „Nebez-
pečný může být zejména led
na zemi pokrytý sněhovou
pokrývkou,“ uvedli. Právě
sněžení včera od odpoledne
Česko zasáhlo. Nejvíce sněži-
lo především na severozápa-
dě. Za několik hodin na-
padlo pět centimetrů sněhu.
Mokré silnice a chodníky na-
mrzaly a začalo se tvořit ná-
ledí. ČTK a MET

V HLAVNÍ ROLI LED

Náledí a ledovku
meteorologové rozlišují
podle způsobu vzniku.

• Náledí je ledová vrstva
pokrývající zemský po-
vrch, která vzniká postup-
nýmmrznutím dešťových
kapek na povrchu země
nebo zmrznutím
roztátého sněhu.

• Ledovka je průvodním
jevemmrznoucího deště
nebo mrholení. Vzniká,
když je ve výšce teplý
vzduch a z něj prší
na prochlazený zemský
povrch, větve nebo elek-
trické vedení. Vodní kap-
ky se po dopadu na zem
či předměty rozlijí, zmrz-
nou a vytvářejí průhled-
nou vrstvu ledu s hladkým
povrchem. ČTK

„Psychické poruchy mohou
předcházet, doprovázet, ale
být i následkem tělesných
onemocnění. Například
po prodělaném infarktu je
rozvoj depresivních příznaků
otázkou týdnů až měsíců, při-
čemž nejvíce se vyskytuje
v prvních šesti měsících,“
upozorňuje Martin Anders,
přednosta Psychiatrické klini-
ky Všeobecné fakultní nemoc-
nice v Praze. Jak tělesná one-
mocnění ovlivňují naši psy-
chiku? Jaký dopadmá „žhave-
ní“ imunity na naše duševní
zdraví? Čtěte v novém vydání
týdeníku Téma. MET

Menší skiareály otevřeny!
Že známá lyžařská střediska nemusela během oblevy zaví-
rat, ani psát nemusíme. Ani o tom, jak plné kvůli tomu
třeba Krkonoše byly. Mrazivější počasí a příval sněhu potě-
ší provozovatele i v nižších polohách. Dobré podmínky
hlásí třeba Klíny na Mostecku (na snímku), ale také další
skiareály na západě Čech. Třeba na Klínovci, Potůčkách
nebo Plešivci. Leží tam přes metr sněhu. O víkendu by se
mohl rozjet vlek na Bouřňáku na Teplicku či areál Horní
Podluží na Děčínsku. Běžkaři zatímmohou vyrazit
na krátké úseky na hřebeni Krušných hor. ČTK a MET

ČT
K

Prší, mrzne
a pak sněží

Záněty spouštějí
duševní nemoci

Aby teplo vašeho
domova nevyhaslo

Nenechejte výměnu starého
kotle na poslední chvíli!

Využijte nižší ceny a dostatečné
kapacity topenářů!

BLAZE HARMONY s.r.o.,
Trnávka 37, 751 31 Lipník nad Bečvou
+420 583 034 591
prodej@blazeharmony.com

www.blazeharmony.com

MOŽNOST
DOTACE

ČESKÝ
VÝROBCE

Dřevozplyňující kotel

BLAZE GREEN
Moderní kotel s lambda sondou
Ideální řešení pro výměnu starých
nevyhovujících kotlů
Výrazná úspora paliva a čistý provoz
Snadná obsluha améně časté
přikládání
Délka polen až 50 cm
Sleva na palivo v ceně kotle

Kotel má
sloužit vám,
ne vy jemu!

Přijeďte se za námi podívat!

inzerce
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Při hubnutí má jít
o změnu stravování,
pohybu, ale i spán-
ku, odpočinku.

Proč nefungují přísné diety,
po kterých sice rychle zhubne-
te, ale kila zase naberete po-
měrně rychle zpátky? Protože
hubnutí musí být pozvolné,
pomalé, a hlavně udržitelné.
Pokud se rozhodnete pro die-
tu, kde budete jíst jen zeleni-
nu, kterámá velmi nízké kalo-
rické hodnoty, chvíli to vydrží-
te, ale po nějaké době toho za-
čnete mít dost. Dostanete
chuť na pečivo, na přílohy, na
mléčné výrobky či jiné „zaká-
zané“ potraviny, které si ale
„nesmíte“ dát. A jak to dopad-
ne? Začnete dietu pomalu po-
rušovat, až s ní přestanete úpl-
ně a vrátíte se k původnímu jí-
delníčku. A naberete ještě víc.

Tělo totiž v dietě strádá. Po-
kud zvolíme tu, která je nároč-
ná, například s vyloučením sa-
charidů a ještě nízkokaloric-
ká, spustí se v těle poplašná re-

akce, jakýsi spouštěč hladově-
ní. Ten v sobě máme zabudo-
vaný a organismus ve snaze
„zachránit si život“ se po skon-
čení diety rychle snaží tukové
zásoby znovu vybudovat a do-
plnit. Proto tato cesta rychlé-
ho hubnutí není efektivní
a rozhodně ji nelze doporučit.

Jak by to tedy mělo být
správně? Určitě by se nemělo
jednat jen o změnu jídelníč-
ku, ale o změnu celého reži-
mu stravování, pohybu, ale
i spánku, práce, stresu, odpo-
činku. Protože to vše má
na váhu vliv. „Pokud chce člo-
věk dlouhodobě a udržitelně
zhubnout, měl by tato opatře-
ní zvládnout dodržovat v pod-
statě celoživotně. Tedy nasta-
vit je tak, aby pro něho nebyla
nijak výrazně omezující. Pak
bude hubnout pomalu, ale
váhu snáze udrží,“ doporuču-
je profesor Martin Haluzík,
předseda České obezitologic-
ké společnosti. Rozhodně do-
poručuje svěřit se do rukou od-
borníka, který dokáže nasta-
vit udržitelný režim a dotyčné-
ho na jeho cestě ke zdravému
hubnutí vést, poradit mu, pří-

padně režim upravit podle ak-
tuální situace.

„Jakákoli dieta, u které si
řeknu, to tři měsíce nějak vy-
držím, vede zpravidla k ne-
úspěchu. Mám plnou praxi
lidí, kteří drasticky zhubli tře-
ba 15 kilo za tři měsíce, ale
po nějaké době měli kila zase
zpátky a často ještě víc než
předtím,“ varuje profesor Ha-
luzík.

Lidé snadno podlehnou re-
klamám, kde se rychlé diety
často propagují. Poměrně mo-
derní je nyní bezlepková stra-
va, kterou propagují i známé
osobnosti nebo sportovci. Z ta-
kové stravy jsou vyřazeny
všechny výrobky, které jsou
vyrobené z obilí, konkrétně
z pšenice, žita, ječmene, ovsa,
tritikále či bulguru, tedy jde
hlavně o pečivo a těstoviny.

Odborníci se ale shodují, že
pro zdravého člověka, který
netrpí intolerancí lepku, je
tato dieta zbytečná a zreduko-
vat si jídelníček jen na bezlep-
kové potraviny, které jsou vel-
mi omezené, a ještě výraz-
ně dražší, podle nich nedává
smysl. KAMILA HUDEČKOVÁ

Rok od roku roste počet lidí,
kteří se stravují odlehčeně, vy-
hledávají kvalitní potraviny se
sníženým obsahem cukru, bez
laktózy, bez masa, bio či s vy-
sokým obsahem proteinu.

• Přičemž začátek roku je kaž-
doročně pro změnu jídelníč-
ku nejčastějším spouštěčem.
Toto vše ukazují data šest-
nácti oddělení Zdravý svět
v hypermarketech Globus,
z nichž každé nabízí okolo
1100 alternativních
potravin.

• Celiaci a lidé s intolerancí lak-
tózy uvítají, že široká nabíd-
ka potravin pro jejich speciál-
ní jídelníčky je zde soustředě-
na na jednommístě.

• Obrovskou a stále rostoucí
skupinou nakupujících jsou
takzvaní flexitariáni. To jsou
strávníci, které většinou
nesouží konkrétní potravino-
vá intolerance, ale vědomě
si vybírají hodnotné potravi-
ny ověřeného rostlinného
původu. MET

Flexitariáni táhnou prodeje alternativních potravin. GLOBUS

ČEŠI RÁDI ZKOUŠÍ NOVINKY

VE ZDRAVÉM SVĚTĚ!

JEDNODUŠE,
S CHUTÍ, ZODPOVĚDNĚ

EHRMANN
FOODIE
ČOKOLÁDA
400ml
100ml= 16,98

6790
9730

- 30%

Platnost nabídky od 17. 1. do 5. 2. 2024 v hypermarketech Globus |www.globus.cz

inzerce

Přísné diety nic neřeší
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Nebezpečné sklapo-
vací kovové nástra-
hy nejsou bohužel
k vidění pouze v ani-
movaných seriálech.
Na rybníkáře, kteří
je používají, je zá-
kon krátký.

„Tahle potíž, zdá se, nemá ře-
šení. Budeme si ještě muset
dvě tři generace počkat.“ Tak-
to skepticky hovoří o problé-
mu kladení nelegálních čelis-
ťových pastí Petr Stýblo z Čes-
kého svazu ochránců příro-
dy. Sklápěcí kovové nástrahy
opatřené kovovými kusadly
nejsou bohužel pouze domé-
nou rozverných animova-
ných komedií. V reálném ži-
votě se totiž do jejich čelistí
chytí kdeco, a pokud se tak
stane, smrt je pro daného ži-
vočicha téměř jistotou.
„Čelisťové pasti bývají

v současnosti nelegálně využí-
vány zejména rybníkáři
k likvidaci vyder. Chytit se
do nich může úplně cokoli.
Zákon jejich používání i pro-
dej přísně zakazuje. Pokud
byste někde narazili na čelis-
ťovou, lepicí či jinou zakáza-
nou past, jako jsou například
pytlácká oka, neváhejte ná-
lez okamžitě ohlásit na poli-
cii,“ varuje pro deník Metro
Stýblo.

Fotopasti nepomáhají
Podle zkušeností zaměstnan-
ců národní sítě záchranných
stanic, kam se zraněná zvířa-
ta z pastí pravidelně umísťu-
jí, je na pytláky zákon krátký.
Ač je nejčastěji používají ryb-
níkáři k likvidaci vyder,
do pasti se může chytit klid-
ně volavka, čáp či domácí zví-
ře. Podobné případy mají

ochránci přírody zdokumen-
tované mnohokrát.
„Trest ale na pytláky prak-

ticky nikdy nedopadne. Je to
asi logické. Pokud se past ně-
kde najde, její autor většinou
nezanechá žádné stopy, kte-
ré by ho s nímohli spojit. V ta-
kovémpřípaděmusí státní zá-
stupci obvykle případ odlo-
žit,“ vysvětluje pro deníkMet-
ro Stýblo a dodává, že kupří-
kladu kolegové z Plzně nese-
dí s rukama v klíně.
Vminulosti kladli k naleze-

ným čelisťovým nástrahám
své vlastní fotopasti, aby poté
záznam pachatele, který
s pastí manipuloval, předali
strážcům zákona. Ani to ale
k ničemu bohužel nebylo.
A to přesto, že používání ne-
bezpečných želez, stejně tak
jako pytláctví, zakazuje zá-
kon proti týrání zvířat. Dotyč-
némumůže teoreticky hrozit
až šest let vězení.
„Tímto způsobem získaný

videozáznam prý nelze jako
důkaz u soudu použít. Což je
pochopitelně deprimující,“

konstatuje pro deník Metro
Stýblo. Podobný případ se
odehrál také předloni na Ta-
chovsku. Ochránci zvířat teh-
dy předali policii video ze
skryté kamery u rybníka
v Černošíně. Na něm byl za-
chycen muž, jak nastražuje
čelisťovou past. Údajně to byl
syn člověka, který měl ryb-
ník od zmíněné obce pronaja-
tý na chov ryb.

Čápbílý na past doplatil
Smutný příběh týkající se ne-
legálně položených pastí se
odehrál před několika dny
v záchranné stanici Makov.
Minulý týden zde veterináři
museli utratit čápa bílého,
který byl 7. dubna loňského
roku chycen právě do čelisťo-
vé nástrahy. Ta byla nezná-
mým pachatelem nastražena
na vydru u rybníka v Rado-
myšli na Strakonicku. Další
nalíčená past byla nalezena
pod vodou.
„Čáp byl chycen za nohu,

kterou mu past téměř ampu-
tovala. Veterináři po mnoha

vyšetřeních vyloučili šanci na
její záchranu a došli k závě-
ru, že je potřeba odumřelou
část nohy odstranit. Chybějí-
cí část končetiny měla nahra-
dit protéza. Ta ale ptáka nako-
nec nezachránila,“ vzpomíná
pro Metro Stýblo.
Velký, za normálních okol-

ností u vody žijící pták dostal
od pracovníků stanice nejpr-
ve umělou protézu. Tu pro
něj zdarma vyrobila soukro-
má společnost. „Čáp ty desít-
ky kontrol a nyní už asi pat-
náct set kilometrů v autě ně-
jak zvládá, já méně. Chytá
mě vztek, jaké trápení bude
čáp kvůli lidské bezohlednos-
ti do smrti mít. Žádný dobrý
konec to totiž mít nebude,
protéza se musí stále kontro-
lovat a druhá noha samozřej-
mě také trpí nadměrným zatí-
žením,“ líčil na podzim další
průběh léčení Libor Šejna
ze záchranné stanice v Mako-
vě. Tehdy již tušil, že bude tře-
ba čápa brzy utratit. „Pahýl
nohy se zanítil, odumřel a dal-
ší léčba by dobrý výsledek

pro čápa již nepřinesla. Věřte
nám, že to bylo pro nás všech-
ny velmi těžké rozhodnutí.
A kdyby někdo nenalíčil žele-
za na vydru, do kterých se
čáp chytil, nikdy k tomu ne-
muselo dojít,“ doplňuje Šej-
na. Aby zvířata netrpěla, Čes-
ký svaz ochránců přírody skr-
ze záchranné stanice dlouho-
době usiluje o usměrnění lid-
ských aktivit tak, aby ne-
ohrožovaly divoká zvířata.
„Jak je z čapího případu pa-

trné, lidská bezohlednost, ha-
mižnost a krutost vítězí
nad všemi zákonnými záka-
zy. Nezbývá než doufat, že
lidé líčící čelisťové pasti či
otrávené návnady zmizí dří-
ve, než se stane neštěstí třeba
malému dítěti, které si půjde
k rybníku hrát. Mimocho-
dem, policie případ v Rado-
myšli šetřila, leč důkazy proti
konkrétní osobě nenašla,“
uzavírá pro Metro Stýblo.

FILIP
JAROŠEVSKÝ
filip.jarosevsky@metro.cz

Počet zvířat v nouzi v roce 2023
opět narostl. Národní síť zá-
chranných stanic, která sdružu-
je 34 akreditovaných zařízení,
jich přijala přes 32 tisíc.

• Kromě toho vyřídily stanice
tisíce dalších hovorů, díky
nimž mohly stovky zvířat zů-
stat v přirozeném prostředí.

• Stanice pomáhají bez rozdílu
všem volně žijícím živoči-

chům v nouzi. Do péče přijí-
mají všechny od nejmenších
až po největší, majestátní
dravce i drobné pěvce, maza-
né šelmy i plaché lasičky, běž-
né divoké kachny nebo křeh-
ké ledňáčky. Většina z nich se
k nim dostala vlivem člověka,
jeho činností nebo přímým
střetem.

• Těmi nejmenšími pacienty bý-
vají většinou netopýři a drob-

ní pěvci, v menší míře pak
drobní hlodavci. Naopak
mezi větší kousky patří zejmé-
na jelenovití, bobři a velcí ptá-
ci, jako výše zmiňovaní čápi,
a volavky, dravci, sovy a po-
dobně.

• Aktivity sítě stanic podporuje
ministerstvo životního pro-
středí a ministerstvo zeměděl-
ství. Tato podpora pokryje
čtvrtinu nákladů. JAR

Libor Šejna ze Záchranné stanice živočichů v Makově s čápem
prožíval všechny útrapy. A to až do smutného konce. 2x ČSOP

NETOPÝR ČI VÝR, ZÁCHRANNÉ STANICE POMÁHAJÍ VŠEMDIVOKÝM ZVÍŘATŮM

Protéza, kterou čáp od soukromé firmy vyfasoval, byla na míru
vyrobený prototyp. Umělé ptačí nohy se sériově nevyrábějí.

U rybníka nedaleko Černošína na Tachovsku zachytila kamera
pytláka, který nastražoval tyto čelisťové pasti. DES OP

Čelisťové pasti hubí ptáky.
Focení a protézy nic neřeší
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Z Letiště Václava Havla loni
odcestovalo 13,8 milionu ces-
tujících. Meziročně se počet
odbavených cestujících zvý-
šil o 29 procent a dostal se tak
na 78 procent počtu odbave-
ných cestujících v roce 2019,
před pandemií covidu-19.
Na začátkuminulého roku le-
tiště pro rok 2023 odhadova-
lo zhruba 12,5 milionu pře-
pravených cestujících, tuto
prognózu tedy překonalo
o více než 1,3milionu. Z praž-
ského letiště se loni létalo
do 167 destinací, kam směřo-
valo 69 dopravců.

Loni se letišti podařilo ob-
novit několik linek nebo
spustit nové, například do ji-
hokorejského Soulu se vrátil
dopravce Korean Air, aerolin-
ky China Airlines zase začaly
z Prahy létat na Tchaj-wan.
„Dalším nesporným posu-
nem jsou pro nás charterové
dálkové lety dopravců LOT Po-
lish Airlines aWorld2Fly, kte-
ří nabízí přímé lety do exotic-
kých dovolenkových destina-
cí jako Dominikánská repub-
lika, Thajsko či Srí Lanka,“
uvedl předseda představen-
stva Letiště Praha Jiří Pos.

V letovém řádu přibyly
také lety do marockého Agá-
díru se společností Eu-
rowings, do španělského
Bilbaa s dopravcem Vueling,

s Croatia Airlines do chorvat-
ského Dubrovníku či do brit-
ských EastMidlands s aerolin-
kami Ryanair a Jet2.com.
Ryanair zařadil i nové linky
do polskéhoGdaňsku, italské-

ho Rimini, španělské Sevilly
a na řecký ostrov Skiathos.
Nejoblíbenějšími destina-

cemi loňského roku byly Bri-
tánie, Itálie, Španělsko, Tu-
recko a Francie. Nejčastěji

cestující využívali přímé lin-
ky mezi Prahou a Londýnem,
bylo jich 1,1 milionu. Násle-
dovala Paříž s téměř 700 tisíci
pasažéry a třetí místo obsadil
Milán s 545 tisíci cestujícími.

Letos chce ruzyňské letiště
odbavit 15,5 milionu cestují-
cích a do nabídky zařadit více
než 170 destinací. Aktuálně
má letiště potvrzeno osm no-
vých destinací. ČTK

Seznam všech prodejen nawww.albert.cz

*Nejvýhodnější cena na trhu za posledních 30 dní. Akce platí v prodejnách Albert od 17. 1. do 13.2.2024
nebo do vyčerpání zásob v jednotlivých prodejnách. Vybrané bio produkty Vám nabízíme za akční cenu,
která je stejná nebo dokonce nižší, než je cena srovnatelných běžných produktů.
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Nature’s Promise
Bio Jogurt ochucený
150 g, 100 g = 8,60 Kč bez Aplikace
/ 6,60 Kč Aplikace, vybrané druhy

Nature’s Promise
Bio Mozzarella
100 g

Nature’s Promise Veggie
Bio Tofu natural
chlazené, balené, cena za 100 g

Nature’s Promise
Bio Passata
690 g, 100 g = 5,35 Kč bez Aplikace
/ 5,06 Kč Aplikace

BIO ZA CENU neBIO

BIO ZA CENU neBIO

BIO ZA CENU neBIO

BIO ZA CENU neBIO

BIO ZA CENU neBIO

BIO ZA CENU neBIO

SUPER CENASUPER CENANEJNIŽŠÍSUPER CENANEJNIŽŠÍNEJNIŽŠÍSUPER CENANEJNIŽŠÍ24,30SUPER CENA24,30SUPER CENANEJNIŽŠÍSUPER CENANEJNIŽŠÍ24,30NEJNIŽŠÍSUPER CENANEJNIŽŠÍ24,30 - 18 %

ZA CENU ne

190
V rekordním roce 2019 se
z pražského letiště létalo
do 190 destinací. ČTK

DESTINACE

Pivaři chtějí
do politiky
Rakouská Strana piva,
která před devíti lety
vznikla hlavně z recese
a vede ji frontman
punkrockové skupiny
Turbobier Dominik
Wlazny, se chce letos
ucházet o hlasy voličů
v parlamentních vol-
bách. Wlazny to včera
řekl na tiskové konferen-
ci. Konečné rozhodnutí
podle něj závisí na tom,
zda se straně podaří do
dubna získat nejméně
20 tisíc členů, kteří
budou platit příspěvky
a tím zajistí prostředky
na volební kampaň. ČTK

inzerce

KRÁTCE

Z Prahy doletíte do 167 destinací
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Nádherně zbarvená irena tyr-
kysová je jedním z mnoha
ptačích druhů podhůří Himá-
laje, které můžete spatřit
v pavilonu Sečuán Zoo Praha.
Ptáci jsou zde však docela pla-
ší, a tak se vyplatí si v pavilo-
nu sednout a věnovat čas je-
jich trpělivému pozorování.
Leden, kdy je v zoo z celého
roku nejméně lidí, k tomuna-
bízí ideální příležitost.

TEXT A FOTO

MIROSLAV
BOBEK
Zoo Praha

Za ptáky do Sečuánu

KDY

KDE

pondělí 22. 1., úterý 23. 1. 2024 od 10 do 17 h.

Národní dům naVinohradech,
(bývalý dům železničářů - 1. mezipatro), Náměstí Míru 820/9,
P-2Vinohrady, metro stanice A

VÝKUP ZLATA, STŘÍBRA,STAROŽITNOSTÍ
a obrazů 17. až 20. stol.

firma H&Š tel.: 776 150 222, 603 505 686

zubní zlato i (nečištěné)
šperky mince a zlomkové

ZLATO:
příbory, tabatěrky
a technické stříbro

sTříbrO:

vé

Š

až 1500 Kčza gr

HOdinky:
náramkové, kapesní
až do roku 19900

Šperky:
granátové
a briliantové šperky

inzerce

Ekiba, Mamene
nebo například
Mobi. Třeba takto
se malá gorila může
jmenovat.

Mládě gorily nížinné, které
se před dvěma týdny narodi-
lo v pražské zoo, je samička.
Pohlaví se potvrdilo na zákla-
dě testu pupečníkové krve.
Mládě se narodilo 2. ledna,

návštěvníci homohou spatřit
v Rezervaci Dja. Matkou je de-
setiletá samice Duni a babič-
kou slavná Moja, první gorila
narozená v Česku. Otcem je
šestadvacetiletý samec Kisu-
mu.
Pohlaví mláděte potvrdil

Jiří Rubeš z Výzkumného
ústavu veterinárního lékař-
ství. Výsledek se určoval z tes-
tu krve z pupečníku podle
chromozomů. Veterináři zjiš-
ťovali přítomnost chromozo-
mu Y, který se nachází pouze
u samců. Vzhledem k tomu,
že se jeho přítomnost nezjisti-
la, bylo jasné, že se jedná o sa-
mičku.

Dvoutýdenní samice je prv-
ním přírůstkem gorilí skupi-
ny obývající pavilon Rezerva-
ce Dja. „Ostatním samicím
v prvních dnech po porodu
Duni dovolovala mládě pou-
ze pozorovat zpovzdáli. Teď
už však umožňuje všem čle-
nům skupiny se kmláděti při-
blížit, zejména samici Kiji-
vu,“ uvedl mluvčí zoo Filip
Mašek.

Ode dneška může veřej-
nost vybrat pro mládě jmé-
no, a to hlasováním na serve-
ru iDNES.cz. „Zoo Praha se
rozhodla oslovit děti z oblasti
skutečné Biosférické rezerva-
ce Dja ve středoafrickém Ka-
merunu, které se zúčastnily
projektu Toulavý autobus,
aby přišly s návrhy jmen,“
upřesnil ředitel Zoo PrahaMi-
roslav Bobek.

Návrhů zoo obdržela
přes 60 a z nich vybrala deset
v tamním dialektu badjoué,
a sice Koh’Eloo’h, Alomo,
Mbia, Ekiba, Mamene, Mobi,
Boyo, Somalomo, Mbupomo
a Mosamom. Finální jméno
zahrada vybere 10. února.
Mládě podle chovatelů pro-

spívá. „Matka mláděte se
zklidnila, dobře komunikuje
s chovateli. Malá samička
pije mateřské mléko zhruba
každé dvě hodiny,“ uvedl ku-
rátor savců Pavel Brandl.
Zoo chová gorily nížinné

od roku 1963. Prvním gorilím
chovancem zahrady byl sa-
mec Titan, po němž do zoo
přišla samice Nigra. První
mládě se tu narodilo 13. pro-
since 2004. Samička Moja se
zároveň stala prvním gorilím
mládětem narozeným v zoo-
logické zahradě v Česku. V lis-
topadu 2011 Moja odcestova-
la do Španělska, kde žije
v parku Cabárceno. O dva
roky později se jí narodila sa-
mička Duni.
Zoo už očekává další gorilí

mládě, které porodí Dunina
babička, třicetiletá Kijivu. Ot-
cem je taktéž Kisumu. ČTK

Dvoutýdenní samička je prvním přírůstkem gorilí skupiny obývající
pavilon Rezervace Dja. ZOO PRAHA – OLIVER LE QUE

31
Praha prodloužila měst-
ským částem o dva týd-
ny termín pro podání
připomínek k návrhu re-
formy systému zón pla-
ceného stání. Původně
končila lhůta ve středu,
magistrát ji prodloužil
do 31. ledna. Koalice
bude poté ještě o úpra-
vách systému jednat,
první návrh proto zatím
neobsahuje případné
úpravy cen za parková-
ní. Zóny začaly fungovat
v 90. letech a platí ze-
jména v centru a širším
centru města. ČTK

KRÁTCE

ZÓNY

Návrat tramvají
na Václavák
Dopravní podnik podepsal
smlouvu se společností
Eurovia CS, která vybudu-
je tramvajovou trať v hor-
ní části Václavského ná-
městí. Stavebník nyní do-
pracuje potřebné doku-
menty, které musí schválit

příslušné úřady. Dopravní
podnik zároveň hledá
v tendru firmu, která pro-
vede stavební dozor. Jakmi-
le budou všechny úkony
hotovy, bude moci podnik
začít stavět. Kdy přesně
stavba začne, jaké a kdy
budou případně platit
omezení MHD či dopravy,
zatím není definitivně
rozhodnuto. ČTK

Gorilí mládě je samička
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Arbitráž nanečisto. Vyzkou-
šet si právnické znalosti
a schopnosti na mezinárod-
ním fóru je praxe k nezapla-
cení. Možnost absolvovat po-
rovnání s uměním studentů
práv z evropských a světo-
vých univerzit mají i naši bu-
doucí advokáti nebo soudci.
Zkušenosti sbírají na FDI In-
ternational Arbitration
Moot, tedy v oblasti meziná-
rodního investičního práva
a mezinárodní arbitráže.
O své zkušenosti se podělili
tři z nich – Alice Nováková,
Martin Rožka a Jan Dunděra,
studenti pražské právnické
fakulty.

Je složité dostat se do týmu,
který fakultu reprezentuje?
Impulz vyšel od naší vedoucí
Nikoly Kurkové Klímové z ka-
tedry mezinárodního práva.
Ona celou soutěž na fakultě
zaštiťuje. Protože navštěvuje-
me mezinárodní investiční
arbitráž v rámci volitelných
předmětů, dostali jsme mož-
nost. Samozřejmě to vyžadu-
je aktivitu během roku při se-
minářích, ukázat zájem o pro-
blematiku.

Mohli byste neznalému
čtenáři prozradit, v čem
se soutěží?
Vše je z oblasti mezinárodní
investiční arbitráže a každý
rok se vždy stanoví nějaké
téma. Ideální je, když se jed-
ná o nové případy, na které
v reálné praxi ještě neexistují
řešení, jak se odborně říká
rozhodčí nálezy. Takže není
se čím inspirovat. Loni se
téma týkalo důsledků sankcí
na ochranu mezinárodních
investic. Což je i v návaznosti
na válku na Ukrajině více než
aktuální. Každému soutěžící-
mu to dává prostor k hledání
kreativních argumentů.

Kolik týmů se soutěží účastní
a kde se konají?
Většinou v Evropě, ale už se
to prosazuje i mimo ni. My
jsme teď byli v Indii, příště se
soutěž bude konat u sousedů
v Německu. Co se týká počtu
účastníků, letos jich bylo v in-
dickém finále téměř padesát,
v kvalifikaci předtím kolem
sto padesáti. Některé země
měly v soutěži víc týmů.

Jak to vypadá konkrétně?
Simuluje se třeba opravdový
tribunál, soudní síň?
Do určité míry to i prostře-
dím připomíná skutečnou
mezinárodní arbitráž. Důleži-
té je, že každý tým ještě
před samotnou soutěží musí

vypracovat písemné memo-
randum k danému tématu,
během samotné soutěže ho
pak ústně obhajujeme. V rám-
ci jednání jsme i v našem
týmu rozděleni na dvojice, vy-
zkoušíme si obě strany, tedy
žalované i žalující. Nejdeme
ale proti sobě, ale vždy proti
týmu z jiné země.

Vše se projednává
v angličtině. V češtině by se
asi „okecávalo“ snadněji...
Pravdou je, že právnická ang-
ličtina je složitá. V psané po-
době to vyžaduje velkou pre-
ciznost, v mluvené už záleží
i na zvolené argumentaci. Za-
jímavé možná je, že v soutě-
žích jsou úspěšnější studenti
ze zemí, kde není angličtina
rodným jazykem. Asi proto,
že anglicky mluvící týmy to
berou jako samozřejmost
a spoléhají se na jazykové

schopnosti. Ostatní musejí
hledat co nejkreativnější řeše-
ní. Improvizace je důležitá.
Musíte sledovat soupeře, hle-
dat jeho slabé stránky. Máme
třeba systém lístečků, kdy je-
den z nás mluví, druhý hlídá
časové limity a prostřednic-
tvím lístečků upozorňuje, co
by měl mluvčí dělat nebo
konkrétně říct. Musíte ale po-
čítat i s otázkami arbitrů,
tedy „soudců“.

Jaký je systém takové
soutěže? Každý s každým,
nebo vyřazování?
Ze skupiny do čtvrtfinále,
pak semifinále a finále. My
jsme loni doplatili na to, že
jsme siceměli ve skupině nej-
víc bodů, ale nakonec rozho-
duje počet vítězství ve skupi-
ně. V celkovém pořadí jsme
skončili šestí. V loňském roce
byli Honza sMartinem vyhod-

noceni jako nejlepší mluvčí,
předloni jsme měli jako Práv-
nická fakulta Praha osmé nej-
lepší písemné podání za ža-
lobce a desáté za žalovanou
stranu.

Jsou rozdíly v tom, jak
přistupují k soutěži
jednotlivé národní týmy?
Jak jsme řekli, Američané
nebo Angličané hřeší na ang-
ličtinu a přednes, protože je
to jejich rodný jazyk. Výcho-
doevropané mají vystoupení
víc namemorované. Ukrajin-
ci a Rusové například neumě-
jí tolik improvizovat. Indové
zase umějí s fakty kouzlit,
u nich musíte být ve střehu.
Ze zkušeností z minulých let
víme, že není dobré se před
soutěží s jinými týmy příliš
bavit, svěřovat se, neboť sou-
peř pak může použít vaše ře-
šení. PAVEL HRABICA

Tým Právnické fakulty UK Praha v Indii. Zleva: vedoucí Nikola Kurková Klímová, Alice Nováková, Lada
Reisnerová, Martin Rožka, Jan Dunděra, Johana Žižáková, Antonín Stehno. 6x ARCHIV ÚČASTNÍKŮ

Letos se finálových bojů
účastnila téměř padesátka týmů.

Český právnický tým v akci. Martin Rožka s Alicí Novákovou v jednom
ze soutěžních arbitrážních jednání.

Podklady pro loňské
soutěžní arbitrážní jednání

Martin s Honzou si z Indie
odvezli cenné diplomy.

Lístečky s nápovědou pro
mluvčího aneb co si hlídat

Čeští studenti práv uspěli
v mezinárodní soutěži



Exkluzivní barvy, 1 TB paměť či sleva na příslušenství. To jsou výhody
nákupu telefonů Galaxy S24 na oficiálním e-shopu samsung.cz
Samsung spouští objednávky na
telefony nové řady Galaxy S24. Jeho
oficiální e-shop při této příležitosti
nabízí mnoho bonusů k nákupu. Jen
na www.samsung.cz zákazníci pořídí
telefony Galaxy S24 v exkluzivních
barvách a 1TB verzi Galaxy S24 Ultra.
Dále potěší 25% sleva příslušenství,
extra body v programu Samsung
Rewards a samozřejmě výkupní bonus
za staré zařízení ve výši až 2 500 Kč nebo
nabídka vyšší paměti za cenu nižší.

Zájemci si mohou nové
modely předobjednat na
e-shopu samsung.cz do 30.
ledna 2024 či do vyprodání
zásob se zajímavými bonusy
a výhodami.

Exkluzivní barvy
Pouze na e-shopu sam-

sung.cz jsou připraveny tři
exkluzivní barevné kombina-
ce modelů Galaxy S24. V zá-
kladním provedení se nám
nabídnou telefony inspiro-
vané přírodními materiály
jako je onyx, mramor, kobalt
a jantar. Tuto čtveřici rozšířil
Samsung o ikonickou Jade

Green po vzoru minerálů,
hřejivou Sandstone Orange,
která vás přenese do poušt-
ních skal a krystalicky ledo-
vou Saphire Blue.

Vyšší paměť za cenu nižší
Oblíbená předobjednávko-

vá akce nabízí zákazníkům
do 30. ledna telefon s vyš-
ší paměťovou variantou za
cenu nižšího modelu. Pouze
na e-shopu Samsungu a ka-
menných prodejnách bude
k dispozici nejvyšší 1TB verze
modelu Galaxy S24 Ultra. Zá-
kazník tak při koupi telefonu
s úložištěm 1 TB zaplatí tolik

jako za stejný s paměťovou
konfigurací 512 GB a ušetří
až 6 000 Kč.

Více produktů, více radosti
Na nejnovější vlajkové

lodě se vztahuje také akce
Čím více, tím výhodněji.
Přidejte k novému telefonu
celý ekosystém a dopřejte si
výhody, které nabízí. Pokud
k nákupu jednoho z modelů
rodiny Galaxy S24 přidáte
druhý vybraný produkt z jiné
kategorie (například tablet,
hodinky či sluchátka), získá-
te slevu 5 % a v kombinaci
s třetí položkou slevu 10 %.

Stylové příslušenství
Samsung e-shop nabízí

mimo špičkové elektroniky
i stylové příslušenství, které
ochrání a jeho design potěší.

Při nákupu modelu z nejno-
vější rodiny Galaxy S24 získá
zákazník 25% slevu na oba-
ly, ochranné sklo, nabíječky
a další příslušentství.

Body navíc potěší
Samsung si připravil no-

vou akci pro držitele bodů
ve věrnostním programu
Samsung Rewards. Při koupi
nových telefonů řady Galaxy
S24 na e-shopu samsung.cz
se dosavadně získané body
navýší o 40 %. Například po-
kud zákazník použije k za-
placení Rewards body v hod-
notě 1 000 Kč, bude celková
hodnota bodů a tedy výsled-
ná sleva 1 400 Kč. Mimo to
obdrží zákazník 5 % z ceny
v podobě bodů u modelu
v základní barvě a 10 % u mo-
delů v exkluzivních barvách.

Výkupní bonus, který se
vyplatí

Zažít novou éru s Galaxy
AI mohou zákazníci i díky
výkupnímu bonusu na staré
zařízení. Samsung odkou-
pí staré zařízení a zákazník
k výkupní ceně získá navíc
výkupní bonus až 2 500 Kč.
Takový výkupní bonus je
možné získat při nákupu Ga-
laxy S24 Ultra a Galaxy S24+.
Při koupi Galaxy S24 potě-
ší výkupní bonus 1 500 Kč.
Akci lze využít na webu no-
vysamsung.cz, který nabízí
i podrobnější informace k vý-
kupnímu bonusu.

Doprava zdarma i výhodné
splátky

Dále potěší doprava zdar-
ma včetně možnosti využít
7 000 výdejních míst (maxi-
mální hodnota objednávky
je 30 000 Kč bez DPH). Na
nákup nového telefonu řady
Galaxy S24 není potřeba ani
hotovost. Samsung na svém
e-shopu nabízí možnost
splátky rozložené do 10 nebo
24 měsíců s 0% navýšením.

Search with Google (Zakrouž-
kuj a vyhledej), kterou Sam-
sung vyvinul ve spolupráci se
světovým vyhledávacím gi-
gantem, lze nyní na chytrých
telefonech řady Galaxy S24
jednoduše vyhledat cokoliv, co
se objeví na obrazovce vašeho
smartphonu. Stačí podržet do-
movské tlačítko a zakroužko-
vat objekt zájmu.

Každodenní úkoly zvládnete
mnohem rychleji
Galaxy AI vám usnadní ka-
ždodenní nudné úkoly. Po-
známkový asistent v nativní
aplikaci Samsung Notes za
vás například zformátuje blok
textu nebo vytvoří praktické
shrnutí, Asistent přepisu zase
usnadní tvorbu zápisů z porad
nebo poznámek z interview.
Přepíše totiž hlasový záznam
v jednom ze světových jazyků
a v případě potřeby jej rovnou
i přeloží.*

Překonáte jazykové bariéry
Smartphony řady Galaxy S24
vám pomůžou také s překo-
náváním jazykových bariér.
Povídání se zahraničními ko-

legy nebo třeba telefonické
vyřízení rezervace na dovolené
zvládnete i bez znalosti jazyka,
a to díky funkci Simultánní pře-
klad, jež v reálném čase obou-
směrně přetlumočí telefonní
hovor (některé funkce nemusí
být dostupné v českém jazyce).

Bonus: Kupte telefon nyní
a získejte jej výhodněji
Mezi výhody nových telefonů
patří také služby, které Sam-
sung nabízí svým zákazníkům.
Ve značkových prodejnách
Samsung můžete například

Realitu zachytíte ještě lépe
Umělá inteligence zásadně
vylepšuje možnosti fotografo-
vání a natáčení videí. V chyt-
rých telefonech řady Galaxy
S24 najdete sadu AI nástrojů
ProVisual Engine, díky níž
můžete pořizovat kvalitní foto-
grafie klidně se 100násobným
zoomem či s minimem světla.

Můžete být kreAItivnější
Možnosti umělé inteligence
plně oceníte také při úpra-
vách pořízených fotografií či
videí. Akční video můžete na-
příklad doplnit o efektní zpo-
malený záběr ve vysoké kvali-
tě – funkce Zpomalený pohyb
s AI dokáže dodatečně vygene-
rovat mezisnímky a slow-moti-
on záběry jsou takprofesionální
a bez sekání. Potěší možnost
upravit každý snímek dle ná-
vrhu umělé inteligence nebo
dokonce využít generativní AI
ke kreativní tvorbě. Umožní do
fotografie přidat objekt nebo
změnit kompozici.

Vyhledávání na internetu je
jednodušší než kdy dřív
Díky AI a nové funkci Circle to

využít Galaxy konzultanta,
který vám pomůže s nastave-
ním telefonu či aplikací, ak-
tualizací softwaru a dalšími
záležitostmi, které nevyžadují
servis zařízení. Nechce se vám
na prodejnu? Služba vzdálené
správy vám poskytne stejnou
asistenci z pohodlí vašeho do-
mova. Doprava zařízení z do-
mova do servisu je u záručních
oprav zdarma.

Chytré telefony Galaxy S24
a Galaxy S24+ (obě varianty
v černé, šedé, žluté a fialo-

vé barvě) i Galaxy S24 Ultra
(v barvách Černý titan, Šedý
titan, Žlutý titan a Fialový
titan) se začnou prodávat
31. ledna 2024. Pokud si pospí-
šíte a do 30. 1. nebo do vypro-
dání zásob si některý z nich
objednáte na www.samsung.
cz, ve značkových prodejnách
Samsung nebo u vybraných
prodejců elektroniky, zís-
káte telefon s dvakrát vyšší
kapacitou za cenu modelu
s nižší kapacitou. Využít mů-
žete také výkupní bonus až
2500 Kč na vaše staré zařízení.

5 způsobů, jak vám Galaxy AI usnadní život
Přichází nová generace mobilních telefonů
Galaxy S24, která má umělou inteligenci
doslova v DNA.
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Od včerejška je v kinech ko-
medie Aristokratka ve varu
režiséra Jiřího Vejdělka. Jed-
nu z hlavních rolí, Vivien
Kostkovou, hraje Tatiana Dy-
ková. Snímek se natáčel na
motivy knihy Evžena Bočka
na zámku v Miloticích, kde je
kastelánem. Nejen o natáče-
ní mluví herečka pro Metro.

Jak jste reagovala na nabíd-
ku zahrát si znovuVivien?Ne-
bála jste se, že pokračování
se ne vždy vyrovnají úspěchu
prvních dílů?
Nebála. Víte, ono je risk
všechno, i když točíte první
díl. A čím jsem starší, tím cí-
tím větší zodpovědnost. Ale
kdybych neměla riskovat, ne-
natočímnic. Takže jsem se tě-
šila a byla zvědavá, jak si Jir-
ka Vejdělek i jako scenárista
s touhle výzvou poradil.

Je vámVivien v něčemblízká?
Vůbec. Je to naivní šmudlin-
ka stále se něčemudivící. Roz-

košné stvoření, někdy na za-
bití. Já jsem nohama na zemi
a k zulíbání každý den.

Jaké bylo natáčení? Těšila
jste se na stejnou partu herců
a tvůrců?
Ano, jsme dost sehraná par-
ta, která na sebe slyší, a pro-
středí jižní Moravy je krásné.
Tam se i náročné natáčecí
dny zvládají trochu lehčeji,
než když točíte třeba v Praze.

Vy se prý scházíte vMiloti-
cích každý rok, chtěla byste
bydlet na zámku?
Na zámku ne. Na mě jsou to
moc velké prostory. Miluji zá-
mecké zahrady, to je čirá nád-
hera, kde je mi blaženě. Milo-
tice nám přirostly k srdci
hlavně díky rodině Bočků,
pak taky díkymajiteli penzio-
nu Vinohrad v Šidlenách, kde
jsme byli se štábem ubytova-
ní. A hlavně, my v tom kraji
měli s Vojtou svatbu, máme
tam spoustu kamarádů.

Můžete naznačit, co se rodi-
ně Kostkových tentokrát
přihodí?
Zámek chce zavřít hygiena,
na návštěvu k nim přijede ve-
lice originální osoba, která
převrátí vše vzhůru nohama,
a bude se chystat svatba
roku, na kterou přijede i sa-
motná…! Nechci víc prozra-
dit, ale doporučuji divákům
přijít.

Teprve pár týdnů poté, co vás
mohli diváci vidět v kině
v roli ZdenyMašínové, se ob-
jevíte v této komedii Jiřího
Vejdělka. Jaké typy rolí se
vámhrají lépe?
Nerozděluji role na typy. Mu-
sejí mě něčím zaujmout, při-
táhnout – a pak už je mi jed-
no, v jakém žánru se budu po-
hybovat.

FilmemAristokratka ve varu
pro vás začíná rok, kdy bude-
te třicet let na scéně.Muzi-
kanti a kapely k tomudělají
velké koncerty. Budete také
slavit, nebo si jen zavzpomí-
náte?
A víte, že kdybyste mi to teď
neřekl, tak to ani nevím? Ne-

mám momentálně potřebu
slavit nějaké jubileum, sla-
vím prací, i když to zní jak
ze socialistické brožurky, ale
je to fakt. Mám momentálně
spoustu práce, ohlížet se
můžu, až ji mít nebudu.

Je nějaká role, kterou byste
za tu dobu vyzdvihla,máte ji
nejraději?
Nejraději není to správné slo-
vo, ale vypíchla bych roli zá-
sadní, a to byla Maruš ve fil-
mu Indiánské léto. Díky Sašo-
vi Gedeonovi jsem pochopila
tajemství filmové kamery
a právě tahle rolemi odstarto-
vala „kariéru“, i když to slovo
nemám moc ráda. Spíš lásku
ke hraní.

Co vás, případně diváky
v roce 2024 ještě čeká?
Jsem v půlce natáčení seriálu
Případy mimořádné Marty,
poté budu natáčet film Výji-
mečný stav s Ondrou
Vetchým. Čeká mě šumavská
příroda, pak moře, poušť, ka-
marádi, a hlavněmoje rodina
a čas s ní.

Čerstvě je také venku audio-
kniha o BoženěNěmcové,
kterou jste načetla. Jaký
vztahmáte právě k audioslož-
ce vaší profese včetně dabin-
gu, kterému se také dlouho-
době věnujete?
To je speciální disciplína. Ne-
dělám ji tak často, maximál-
ně jednou do roka, protože
načítat knihu je velmi nároč-
né a já načítám jen to, s čím
opravdu souzním. Mám to
ráda stejně jako rozhlas a da-
bing a pevně doufám, žemlu-
vené slovo nezanikne a stále
budou existovat nadšení po-
sluchači.

PAVEL
URBAN
pavel.urban@metro.cz

Tatiana Dyková jako Vivien
Kostková EVOLUTION FILMS

inzerce

KRÁTCE

Dyková: Kdybych neměla
riskovat, nenatočím nic

Prestižní ocenění
Šéfredaktoři světových hu-
debních časopisů a zástup-
ci mezinárodních kultur-
ních institucí vybrali z le-
tošních nahrávek v katego-
rii Operní video v rámci
cen International Classical
Music Awards jako nejlep-
ší tu, která vznikla ve spo-
lupráci českého dirigenta
Jakuba Hrůši a Vídeňských
filharmoniků na Salcbur-
ském festivalu.

Festival smíchu
Východočeské divadlo
bude od 22. do 29. ledna
hostit již 24. ročník Grand
Festival smíchu. Pardubic-
ká soutěžní přehlídka nej-
lepších divadelních kome-
dií je svým zaměřením zce-
la unikátní, neboť se věnu-
je výhradně komediální-
mu žánru, jenž bývá na ji-
ných festivalech často opo-
míjen. Více informací na
festivalsmichu.cz. MET
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Lady
Carneval
Patříte-li mezi fanoušky
několikanásobného zla-
tého slavíka Karla Gotta,
můžete se těšit na feno-
menální koncert Lady
Carneval a největší hity
božského Káji, kde vás
roztančí Ladislav Bubnár
(na snímku) společně
s orchestrem Felixe Slo-
váčka mladšího. Akce se
koná dnes v pražském
Kongresovém centru
a 21. ledna v brněnské
Zoner Bobyhall. Lístky
jsou v prodeji na webu
ticketportal.cz. MET

V rámci turné navští-
ví kapela celkem pět
měst napříč Českou
republikou.

Michal Hrůza patří bezespo-
ru k největším hitmakerům
české scény a na svém autor-
skémkontěmá celou řadu po-
pulárních písní i videoklipů.
Českou republiku projel
v rámci svých vystoupení
snad nesčetněkrát. Na konci
loňského roku se rozhodl
osvěžit svou podobu živého
hraní a se svou kapelou ode-
hrál koncert v pražském Lu-
cerna Music Baru postavený
na živých projekcích spoje-
ných s jednotlivými písněmi.
Touto ojedinělou vizuální

show odstartoval letošní sérii
pěti koncertů pod názvemVi-
deotour 2024.
V rámci turné navštíví ka-

pela pět měst, začne 13. dub-
na v Pardubicích a skončí
27. dubna v Olomouci. Vstu-
penky jsou již v prodeji.
Nabídne návštěvníkům té-

měř dvouhodinový set oblíbe-
ných písniček, které doplňují
projekce vytvořené specific-
ky ke každé skladbě. Projek-
ce jsou odbavované živě, pro-
to je každý koncert jedinečný
amůže být trochu jiný. Za pří-
pravou stojí vyhledávaná
tvůrkyně Deja VJ.
„Celé turné je spojení au-

diovizuálního a hudebního
zážitku. Každá písnička má
namíru vytvořenou projekci.
Jde tedy o propojení několika
vjemů, které vás vtáhnou

do skvělé atmosféry večera.
Zazní staré známé hity, ale
i nové singly,“ slibuje Kapela
Hrůzy. MET

Michal Hrůza ARCHIV M. H.

AR
CH

IV

reklamy na sloupech veřej-
ného osvětlení. Reklamní
plachty a malby na fasádách
obtěžují jen 28 % Pražanů.
Více než čtyři pětiny Pražanů
(83 %) by tak uvítaly regulaci
OOH reklamy. Nejčastěji by
se podle nich měla vztahovat
na billboardy, bigboardy a re-
klamy na sloupech veřejného
osvětlení.

Magistrát však svojí vyhláš-
kou zakázal jen reklamní
plachty, kterých je nejméně
a Pražanům zásadně nevadí.
Zákaz reklamních plachet
pobouřil také majitele domů,
kteří z jejich příjmů své domy
rekonstruují.

„Kvůli hluku a prašnosti
nemůžete v domě na frek-
ventované ulici otevřít okna.
Reklamní plachta je tak pro
naše obyvatele vhodnou
ochranou. Navíc nájemníci,
kteří jsou většinou sociálně
slabší, mohu mít díky reklam-
ní plachtě snížený nájem,“

říká pan Janikovič, předseda
SVJ jednoho z domů, který je
již 18 let využívám pro rekla-
mu.

Výsledkem nekoncepčního
jednání města je diskrimi-

Za tímto účelem vytvořil vy-
hlášku č.20/2020 Sb. Z jakých
požadavků vychází? Logicky
by měla reflektovat potřeby
samotných Pražanů. Bohužel
se ale Praha zaměřila na typ
reklamy, který jejím obyvate-
lům vadí nejméně.

Podle nezávislého průzku-
mu „Jak Pražané vnímají
reklamu ve veřejném pro-
storu“, který realizovala
agentura Ipsos pro Sdruže-
ní českých firem venkovní
reklamy (SČVR), vyplývá, že
Pražanům překvapivě nejvíce
vadí video reklamy na inter-
netu (obtěžují 80 % Pražanů),
dále pak reklamy v televizi
(74 %) a reklamní příspěvky
na sociálních sítích (60 %).
Je zajímavé, že venkovní re-
klama (OOH) je až na konci
a vadí nejméně (29 %).

Pokud se zaměříme na jed-
notlivé formáty OOH rekla-
my, nejvíce Pražanům vadí
billboardy/bigboardy a také

příjmy z těchto reklam, které
poté kompenzují pro ně vy-
soký nájem. Proto se ptám,
proč se vyhláška zaměřila
zrovna na reklamní plachty,
které Pražanům nevadí,“ říká
Josef Soušek ze SČVR.

V kontextu boje magistrátu
proti vizuálnímu smogu je
nepochopitelné, že je to sám
magistrát, který nově budu-
je síť digitálních obrazovek
na zastávkách Městské hro-
madné dopravy. Přitom di-
gitální reklama je mnohem
agresivnější a zvyšuje jak
vizuální, tak světelný smog.

nační nařízení č. 20/2020 Sb.
na regulaci reklamních pla-
chet, které je nyní předmě-
tem správního řízení ÚOHS.
Současné vedení Prahy by si
tak mělo vzít příklad ze zís-
kaných dat a názorů občanů
a začít s regulací především
u sebe. Není tajemstvím, že
právě na městských pozem-
cích a infrastruktuře je nej-
více reklamních ploch.

„Reklamní plachty jsou vět-
šinou v místech, kde je velký
hluk a výrazně se tam práší.
Navíc sociálně slabším skupi-
nám občanů velmi pomáhají

V Praze se setkáváme se spoustou reklamních
ploch a Magistrát hl. Města Prahy rád
prezentuje své úsilí o jejich regulaci.

Jaká reklama Pražanům vadí nejvíce:
průzkum přinesl zajímavé informace

Otázka: Myslíte si, že by se množství venkovní reklamy mělo regulovat? jaké konkrétní reklamy byste si přál/a v Praze omezit?
Báze: Populace Pražanů N═1016: Pražané, kteří by si přáli venkovní reklamy regulovat N═1016

Michal Hrůza
s kapelou vyráží
na Videotour
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@mojemetro
V debatách o umělé inteligenci se ani ti nejpronikavější
intelektuální myslitelé nezdráhají vypomáhat si
popkulturními analogiemi, třeba s Terminátorem nebo
Vesmírnou odyseou.
Nakolik jsou vize sci-fi sebenaplňující? Že se tvůrci technolo-
gií inspirují science fiction, je přirozené, globální popkultura
totiž spolehlivě plní a pohání naše celospolečenské nevědo-
mí. Skrze média nám do našeho globálního myšlenkového re-
zervoáru, jakési celoplanetárně sdílené složky plné fantask-

ních přeludů, ukládá jedenmo-
tiv za druhým. A ty pak s větší či
menší mírou doslovnosti promí-
táme do svých životů, prací, vizí
a výtvorů. Vize budoucnosti ne-
musí sloužit jen jako návod pro
technologický pokrok, ale také
jako inspirace pro megaloman-
ské psychopaty. Všimli jste si tře-
ba toho, jak Elon Musk podvědo-
mě napodobuje archetyp padou-

cha z Jamese Bonda? Problém s popkulturou jako zdrojem ce-
lospolečenského nevědomí je totiž v tom, že každý příběh,
aby byl dobře vyprávěn a dobře přijat, v sobě musí nést něja-
ké ničivé spodní proudy.
Temná rizika, konflikty a dramata jsou tím, co pohání dobré
příběhy, a tím, co se pak nutně promítá do výtvorů, které
sci-fi inspiruje. Žijeme v do sebe zacykleném popkulturním
déja vu, které se samovolně plní a živí svými obrazy, naplňují-
cími se vizemi a hrozbami, o kterých
sice dávno víme, a přitom nás znovu pře-
kvapují.

Elon Musk
podvědomě

napodobuje
archetyp
padoucha
z Jamese Bonda.

LUŠTĚNKA:ODHODLANOSTI
ŘEŠENÍSUDOKU:

LUŠTĚNKA

Jde o umění, nebo vandalství? Na jedné ze smíchovských fasád
„rozkvetly“ klikyháky, které mají do umění celkem daleko.
Co říkáte, milí čtenáři? Máte ve svém okolí podobný případ?
Určitě ho publikujte na Instagramu, podobně jako@fotojukl.
Tagujte #mojemetro a #metrotag. Těšíme se.

Tohle je místo na váš vzkaz! Do žlutého rámečku napište přání,
výzvu, básničku nebo něco namalujte. Výtvor vyfoťte a sdílejte
s hashtagem #METROTAG na svém Instagramu. Vzkaz lze poslat
i jako zprávu přes Facebook nebo e-mailem na mms@metro.cz.
Váš výtvor dáme do novin!

V sobotu 27. ledna a v neděli 28. ledna hraje Divadlo Spejbla a Hurvínka představení Hurvínek a nezvaný host.

1. účastnice křtu
2. žáci vojenské školy
3. samec od slepice
4. prodejní stánek
5. kadeř, kudrlinka
6. vánoční píseň

7. ulomená větev
8. země javorového listu
9. samec krůty

10. krychle (zast.)
11. kotrmelec
12. menší klika

Žijeme sci-fi

JAN ŠTĚPÁNEK
A JEHO NETUŠENÉ INTERNETY
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„Eins, zwei, drei,
Karel nese
panel.“
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Facebook
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SUDOKU

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

20.10 Doktor Martin (2)
Vyhazov. TV seriál (ČR/SR,
2015). Chirurg, který musel
opustit práci na špičkovém od-
dělení v Praze a stal se „obvoďá-
kem“ v podhorském městečku
v Beskydech. Hrají: M. Donutil,
J. Čvančarová, N. Lichý

21.05 Všechnopárty
Talk show Karla Šípa

22.00 Hercule Poirot XIII
Sloni mají paměť.
Detektivní film (VB, 2013)

23.30 Komisař Montalbano

01.15 AZ-kvíz

20.00 Muž z Hongkongu
Komedie (Fr./It., 1965). Boháč,
který se nudí tak, že si přeje
svou smrt. Hrají: J.-P. Bel-
mondo, U. Andressová,
M. Pacômeová, P. Préboist

21.40 Polda a bandita 2
Komedie (USA, 1980). Hrají:
B. Reynolds, J. Gleason,
S. Fieldová, J. Reed.
Režie H. Needham

23.20 Letecké katastrofy
Smrtící mýtus

00.05 Apokalypsa:
Válka světů (2/6)
Eskalace strachu 1947

20.20 Rychle a zběsile:
Tokijská jízda
Akční film (USA/N/Jap., 2006).
Účastník ilegálních pouličních
závodů Sean Boswell se po
problémech s policií snaží začít
nový život na opačném konci
světa. Hrají: L. Black, S. Kang,
B. Brendel, Z. Ty Bryan

22.30 Prci, prci, prcičky:
Školní sraz
Komedie (USA, 2012). Hrají:
J. Biggs, A. Hanniganová,
Ch. Klein, T. I. Nicholas. Režie
J. Hurwitz, H. Schlossberg

00.50 Rizzoli & Isles:
Vraždy na pitevně (5, 6)

20.15 Máme rádi Česko
Zábavní pořad Máme rádi Česko
opět prověří nejen znalosti di-
váků, ale především vědomosti
českých celebrit. Co všechno
vědí o České republice? V roli
kapitánů se opět proti sobě
postaví Jakub Prachař a Vojta
Kotek. Dále účinkují: P. Tomi-
cová, J. Vágner, Ž. Dařbujánová,
D. Batulková a další

22.05 Máme rádi Česko

23.55 Ano, šéfe!
Jsme tu proto, abyste
v hospodách nejedli blafy!

01.00 Policie v akci

17.00 NewMusic Radar

18.00 TOP 4 ÓČKO CHART

18.15 Óčko hity

19.00 Party ride
Dance music na páteční mejdan

21.00 O black list party
Hip hop a r&b párty

22.00 O BLACK CZ & SK PARTY
České a slovenské párty rapové
tracky bez cenzury

22.30 Virtuální svět TV

0.00 Óčko flirt

ČT1 ČT2 NOVA ÓČKOPRIMA



Nemovitosti - poptávka

• Koupím několik starších
bytů na investici. Jsem přímý
kupec a platím hotově. Byt si
sám vyklidím a zrekonstruuji.
Děkuji za nabídky, Grygar
739641969278334

Byty - poptávka

• Koupím několik starších
bytů na investici. Jsem přímý
kupec a platím hotově. Byt si
sám vyklidím a zrekonstruuji.
Děkuji za nabídky, Grygar
739641969278291

• Hledám obecní byt v Praze,
dluhy i privatizaci uhradím.
Tel.: 603888740 278971

Nemovitosti - nabídka

Pronájmy - nabídka
• Nabízím levné ubytování
2lůžkového pokoje v rodin-
ném domku v blízkosti metra
B Praha 5. Pokoj je zcela zaří-
zen. Cena 215 noc/osoba.
775103924279135

Výměny
• Specialista na výměnu bytů,
RK ZOOM. Tel.: 777060126278949

Práce - nabídka
• MIBAG sanace s.r.o. - odstra-
ňujeme následky po vodovod-
ních haváriích a požárech. Hle-
dáme manuálně zručné pra-
covníky, řemeslníky na HPP.
Nástup možný ihned, dobré
platové podmínky, čistý trest-
ní rejstřík. Tel.: 777465557
nebo vagnerova@mibag.cz278924

• Městská část Praha 6 - Úřad
městské části nabízí výkon prá-
ce EKONOMA/ekonomky Od-
boru ŠKOLSTVÍ. Bližší informa-
ce jsou zveřejněny na
www.praha6.cz v rubrice Vol-
ná pracovní místa. Lhůta pro
doručení přihlášky s doklady:
31.1.2024 v podatelně Úřadu
městské části Praha 6.
Kontakt: Ing. Kubíková,
tel. 220 189 550.279095

• ZŠ Pražačka v Praze 3 přijme
vychovatelku a asistent. peda-
goga. Nabídky zasílejte na
mail: marad@zsprazacka.cz279100

• Hledám zdrav. sestru do or-
dinace pediatra v Praze 10, 3 x
týdně na 3 hod. a 2x ročně na
celý týden.
ordinace@vorlickovap.cz,
tel. 267311964, 723039421 278881

• ZŠ a MŠ Dr. Edvarda Beneše
v Praze 9 – Čakovice přijme
kvalifikovaného nebo studují-
cího učitele/učitelku pro 1. a
2. stupeň. Pro 2. stupeň hledá-
me kombinaci předmětů M,
Fy, Inf, Čj, Vv, Hv na plný i čás-
tečný úvazek. Nástup možný
kdykoliv podle dohody, nej-
později 1. 9. 2024. Nabídky a
životopisy, prosím zasílejte,
na email::
katerina.svajdova@seznam.cz
Tel: 734 588 863279125

• Gymnázium, Praha 9, Česko-
lipská 373 přijme uklízečku na
částečný úvazek. Nástup od
1.2.2024 nebo dle dohody. Po-
žadujeme spolehlivost, samo-
statnost, manuální zručnost,
čistý trestní rejstřík. Informace
na tel. 283882028, nabídky za-
sílejte na e-mail:
info@ceskolipska.cz279130

• Bezpečnostní agentura hle-
dá nové kolegy v Praze na po-
zici vrátný, pěší patrola a ostra-
ha staveb. Nástup ihned. Zálo-
hy možné. Volejte: 774599788 279138

Starožitnosti

• STAROŽITNÍK koupí: obrazy,
grafiku, knihy, hodinky, šper-
ky, mince a bankovky, sklo,
porcelán, sochy,. Děkuji Dyn.
Tel. 702401621276974

• Koupím housle, violu, vio-
loncello, kontrabas v jakémko-
li stavu. Platím hotově.
Tel. 775480777279102

• Sběratel koupí staré perské
koberce, obrazy a starožitný
nábytek, porcelán, sklo a staré
pohledy. Tel.: 602218721 278730

Auto-moto - poptávka
• Koupím jakékoliv vozidlo (i
veterána). Platím ihned.
Tel.: 603328155. 278474

Knihy a časopisy

BYT/ DŮM POPTÁVKA
s přítelkyní hledáme ke koupi byt

a rodinný dům v Lounech, případně
v dojezdové vzdálenosti do Loun.

V jakémkoli stavu.
Děkujeme za případnou nabídku.

Tel: 731 117 381

VYKOUPÍME

KNIHY
zaplatíme á
2000,- Kč
za každou
banánovou
krabici knih,
které od Vás
koupíme.

Bibliofilie
a cenné
knihy

oceníme
každou
zvlášť.

Telefon:
773 735 939

Info a CV na:
reditel@betlemska.cz

učitele/ky
cizích jazyků
(aj, Šj) na celé

i částečné úvazky

SPŠS, škola hl. m. Prahy,
Betlémská 4/287, Praha 1, hledá

POPTÁVKA CHATA HORY
koupím chatu/chalupu nebo
stavební pozemek na horách,

či v dojezdové vzdálenosti do hor.
Krkonoše, Krušné, Orlické, Jizerky,

Šumava. Může být i Vysočina.
Na stavu nezáleží, spíše na místě.

Tel.: 773 117 381

KOUPÍM
CHATU

Hledám ke koupi chatu, chalupu
do 50 km od Prahy. Stav nerozho-
duje. Předem děkuji za nabídku.

Tel.: 725 911 070

KOUPÍM DŮM
NEBO POZEMEK

v Praze a okolí. Právní vady ne-
vadí. Financování mám zajištěno.

RK-nevolat. Tel.: 725 719 745

KOUPÍM BYTV PRAZE
jako investici pro děti, právní vady, dluhy nejsou

překážkou. V bytě můžete dále bydlet. Platba ihned.
Realitní kanceláře prosím nevolat. Tel.: 601 522 292

Vyplatíme Vaše dluhy!
Vykoupíme Vaší nemovitost

a nadálemůžete
v nemovitosti bydlet

737 352 730

Agentura
Optima s.r.o.

Zprostředkování
prodeje a pronájmu

Odhad nemovitostí

Rekonstrukce

info@agenturaoptima.cz
732 564 193

www.agenturaoptima.cz

800 111 112

prace@m2c.eu

Mzda až 1 900 Kč
za směnu.

OSTRAHA
OC A ADMIN.
BUDOV PRAHA

Celá ČR
tel. 604 11 44 66
e-mail: arco@antikvariaty.cz

koupíme jednotlivé
knihy i celé sbírky,
pozůstalosti apod.

Přijedeme
(pro více než 300 ks)

zaPlatíme
odvezeme

EUROPAPIER - BOHEMIA
Velkoobchod s papírem

SKLADNÍK
• Praha 10, přátelský kolektiv
• Nástupní mzda 31.000 Kč včetně odměny
• Možnost plně hrazených přesčasů
• 13. mzda + další mimořádné odměny
• Flexipassy 1.500 Kč/kvartálně
• Stravenky 180 Kč, 5 týdnů dovolené
• Průkaz na VZV/retrak zdarma
• Další atraktivní benefity

Martin Čukalovský - tel.: 727 931 214
m.cukalovsky@europapier.cz |www.europapier.cz

K Pérovně 1384 /13 , Praha 10 – Hostivař

i n z e r c e Kancelář řádkové inzerce: Václavské náměstí 1, palác koruna, Praha 1,
po-pá 8.30 -17.00 hod. Tel: 225 065 177, 178
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Češi zapsali tři ztráty
v pavouku tenisové-
ho Australian Open.

Tenistka Linda Nosková si po-
prvé v kariéře zahraje
na grandslamu třetí kolo.
Na Australian Open porazila
McCartney Kesslerovou 6:3,
1:6, 6:4. Padesátá hráčka svě-
ta potvrdila roli favoritky.
Čtyřiadvacetiletou Američan-
ku zdolala i přes 32 nevynuce-
ných chyb a při premiérové
účasti v hlavní soutěži Austra-
lian Open si vylepšila grand-
slamové maximum. Dosud
byla nejdále ve 2. kole loni
na Roland Garros a US Open.
„Byl to dlouhý a těžký

zápas, ale ve druhém setu
jsem si ho sama zkomplikova-
la. Naštěstí jsem se ve třetím
zase vrátila zpátky, snažila se
hrát mnohem agresivněji
a vyšlo to,“ cituje Noskovou
server iDNES.cz.

Naopak Jiří Lehečka, Jakub
Menšík a Kateřina Siniaková
ve 2. kole vypadli. Turnajová
dvaatřicítka Lehečka prohrál
s AlexemMichelsenem z USA
6:4, 3:6, 4:6, 4:6, 18letý Men-
šík nestačil po bojovném vý-
konu na světovou devítku Po-
láka Huberta Hurkacze 7:6,
1:6, 7:5, 1:6, 3:6, Siniaková
podlehla Švýcarce Viktoriji
Golubicové 3:6, 6:2, 4:6. ČTK

Proti Španělům
Lvi Praha se v play-off volej-
balové Ligy mistrů utkají
se španělským klubem
Guaguas Las Palmas, který
v základní skupině předčil
České Budějovice. Hrát se
bude na přelomu ledna
a února, dvojzápas začne
na půdě soupeře na Kanár-
ských ostrovech.

Potrénuje sama
Česká oštěpařka Nikola
Ogrodníková ukončila spo-
lupráci s trenérem Janem
Železným. „Na olympij-
skou sezonu se budu připra-
vovat sama,“ řekla Radio-
žurnálu Sport. Plánuje
konzultace s odborníky
na fyzickou přípravu
i oštěpařskou techniku. ČTK

Ogrodníková je vicemistryní
Evropy z roku 2018. MAFRA

Loňská finalistka a světová
trojka Jelena Rybakinová
z Kazachstánu vypadla z te-
nisového Australian Open
ve 2. kole po porážce 4:6,
6:4, 6:7 s Ruskou Annou
Blinkovovou.

• Rozhodující, více než půl-
hodinový supertiebreak
do deseti bodů vyhrála
57. hráčka žebříčku 22:20.

Zvítězil lídr
Zkrácený vytrvalostní
závod biatlonistů v italské
Anterselvě ovládl norský
favorit Johannes Thingnes
Bö (na snímku). Lídr Světo-
vého poháru čistě zastřílel
a zvítězil o více než minu-
tu a půl před bratrem
Tarjeiem. Čeští reprezen-
tanti nebodovali. Při absen-
ci Michala Krčmáře, který
dal přednost přípravě na
mistrovství světa, byl nej-
lepší z nich Tomáš Mikys-
ka na 47. místě. V Antersel-
vě muži absolvovali vytrva-
lostní závod na patnáct
místo obvyklých dvacet
kilometrů, přičemž za ne-
trefený terč byla penaliza-
ce 45 sekund místo obvyk-
lé minuty. ČTK

MARATON

20
Francouzská armáda poskyt-
ne na zabezpečení olympij-
ských her v Paříži 20 tisíc
lidí. Vojáci také doprovodí
štafetu s olympijskou po-
chodní, která bude putovat
po Francii od 8. května
do slavnostního zahájení
her 26. července. Olympij-
ský oheň vzplane 16. dubna
v řecké Olympii.

1
Aleš Loprais vyhrál předpo-
slední etapu Rallye Dakar
a upevnil si celkově druhé
místo. Kamionům i nadále
vévodí včera druhý Martin
Macík, který má v průběž-
ném pořadí na svého kraja-
na náskok přes dvě hodiny.
Jezdec týmuMM Technolo-
gy se dnes může stát dalším
českým vítězem slavné sou-
těže v kategorii kamionů.
Naposledy v roce 2001 šestý
triumf získal Karel Loprais.
Automobilový jezdec Mar-
tin Prokop se posunul na
průběžné 5. místo a atakuje
historicky nejlepší český vý-
sledek v této kategorii. ČTK

Ve třetím kole Australian Open čeká Lindu Noskovou (na snímku)
duel proti světové jedničce. Tou je Polka Iga Šwiateková. AP

KRÁTCE

Trenér Václav Varaďa nečeka-
ně opouští hokejisty Pardu-
bic. Ambiciózní Dynamo se
rozhodlo odstoupit od smlou-
vy. Důvodem jsou podle klu-
bu neplnění smlouvy, špatná
spolupráce s členy realizační-
ho týmu i některými hráči,
které údajněměl bezdůvodně
urážet. Tým povede jako hlav-
ní kouč Marek Zadina, dosa-
vadní Varaďův asistent. ČTK

ČÍSLA DNE

AP

Varaďa končí na
lavičce Dynama

Hrát agresivněji mi dost
pomohlo, tvrdí Nosková


